
 
ZÁPIS 

z 7. zasedání Akademického senátu Pedagogické fakulty  
Univerzity Hradec Králové dne 3. června 2009 

 
 

Přítomni:    Mgr. P. Zikl, MgA. J. Kyselák, RNDr. P. Trojovský, doc. J. Pašek, Ing. K. Radocha, 
Mgr. V. Bělík. Š. Málek 
P. Řehák, P. Uchytil, K. Kubátová, J. Raková 

  
Hosté: doc. J. Hynek, dr. M. Žumárová, doc. V. Jehlička, dr. M. Vondráček, dr. V. 

Tauchmanová, dr. M. Maněnová, doc. P. Heřman, Ing. M. Bednářová 
 
Program: 

1. Projednání materiálů ke vzniku nových fakult. 
2. Rozpočet PdF UHK na rok 2009. 
3. Výroční zpráva o hospodaření PdF UHK za rok 2008. 
4. Studijní a zkušební řád UHK. 
5. Různé. 

 
 
Ad 1. 
Materiály, které jsou předloženy k projednání, jsou pracovní a slouží k diskusi. K materiálům 
přibude ještě transformační smlouva. 
Diskuse: 
Doc. Svatoš z KPP požádal o vyjmutí pasáže z materiálu o PdF, která se týká rozdělení katedry 
pedagogiky a psychologie. 
Mgr. Zikl zdůraznil, materiály jsou pracovní a předkládá je děkan fakulty panu rektorovi. 
Každá změna, která by se týkala kateder, bude projednána s dotyčnými a teprve poté 
předána AS PdF k projednání a schválení. Rozdělení KPP je záměr do budoucna v případě 
vzniku dalších fakult. 
Dr. Maněnová zmínila, že materiál o PdF je materiál podpůrný a slouží k podpoře akreditace 
dvou nových fakult. 
Doc. Svatoš konstatoval špatnou komunikaci a obcházení katedry PP. 
Dr. Trojovský dotaz na název Technicko – přírodovědná fakulta. 
P. Řehák se dotázal na budoucnost Pedagogických dnů po vzniku dalších dvou fakult. 
Odpověď pana děkana – očekává se spolupráce při konání PD i s FF UHK a dalšími fakultami. 
Připomenutí Ing. Radochy – opravu v titulu u kolegy Hájka (profesor). 
Mgr. Bělík dotaz na působení prof. Krause. Odpověď pana rektora, který oslovil prof. Krause 
a obdržel příslib jeho působení kmenově na Fakultě sociální práce. 
Dotaz Mgr. Zikla – zda se počítá s tím, že doktorské programy budou společné pro PdF a 
novou Technicko-přírodovědnou fakultu (ve stávajících materiálech PdF nejsou uvedeny), 
odpověď – doktorské programy budou společné.  
 
Hlasování o materiálech ke vzniku nových fakult. 
zaměstnanecká komora  6 hlasů pro 0 hlas proti nikdo se nezdržel hlasování 
studentská komora   4 hlasy pro 0 hlas proti nikdo se nezdržel hlasování 



 
Pan rektor poděkoval vedení Pedagogické fakulty za odevzdanou práci při zpracování 
materiálů. 
 
Ad 2. 
Doc. Jehlička uvedl komentář k předkládanému návrhu rozpočtu na kalendářní rok 2009. 
Rozpočet je sestaven jako vyrovnaný a je zohledněna blokace 5 % z přislíbených financí pro 
tento rok. I přes napjatý rozpočet byl posílen rozpočet všem katedrám. Opatření pro 
zachování stávajících mezd se promítají v redukci počtu předmětů, zvětšení studijních 
skupin, snížení počtu pracovníků (neprodloužení stávajících pracovních smluv).  
Hlasování o schválení rozpočtu PdF UHK na rok 2009: 
zaměstnanecká komora  6 hlasů pro 0 hlas proti nikdo se nezdržel hlasování 
studentská komora   4 hlasy pro 0 hlas proti nikdo se nezdržel hlasování 
 
Ad 3. 
K Výroční zprávě o hospodaření PdF UHK za rok 2009 nebyly žádné dotazy. 
Hlasování o schválení VZ: 
zaměstnanecká komora  6 hlasů pro 0 hlas proti nikdo se nezdržel hlasování 
studentská komora   4 hlasy pro 0 hlas proti nikdo se nezdržel hlasování 
 
Ad 4. 
Připravovaný nový společný Studijní a zkušební řád pro všechny fakulty UHK je předkládán 
členům senátu k připomínkování. 
V diskusi zazněly dotazy a upozornění na technické nedostatky: 

 dotazy týkající se počtu zkoušek, počtu oprav u klasifikovaných zápočtů, maximálního 
počtu vyučovacích hodin, možností druhého zapsání předmětů po prvním ročníku 

 vážený průměr není v SZŘ UHK 

 čl. 1 x čl. 3 » stejné věty 
Na zasedání AS PdF se dostavil Š. Málek. 
 
Hlasování: 
AS PdF projednal návrh SZŘ a souhlasí s připomínkami. Připomínky budou předány 
proděkanu dr. Vondráčkovi. 
zaměstnanecká komora  7 hlasů pro 0 hlas proti nikdo se nezdržel hlasování 
studentská komora   4 hlasy pro 0 hlas proti nikdo se nezdržel hlasování 
 
Ad 5. 
Zasedání senátu se zúčastnili pracovníci Katedry výtvarné kultury Mgr. E. Francová a doc. A. 
Ogoun, kteří vyjádřili nesouhlas s neprodloužením svých pracovních smluv a kritizovali, dle 
jejich názoru, dlouhodobě špatný stav na KVK. Kritika zazněla zejména na doc. Hrubého a na 
jeho vedení katedry. Na jejich podporu vystoupil také ak. soch. P. Doskočil. Další podpora 
zazněla od studentů, kteří doručili děkanovi PdF a dalším představitelům PdF a UHK petici.  
Doc. Hrubý nabídl studentům (předkladatelům petice) společné osobní jednání a 
prodiskutování dalšího vývoje katedry, vč. studijních programů a učebních plánů.  
Mgr. Zikl vysvětlil, že pracovně – právní vztahy neprojednává akademický senát. Členům AS 
PdF nebyly v posledních letech předneseny žádné stížnosti na chod katedry výtvarné kultury, 



resp. na vedení katedry. Tato kritika se objevuje teprve v souvislosti s neuzavřením 
pracovních smluv některých pracovníků.  
Za jmenování a odvolání vedoucích kateder zodpovídá děkan fakulty. Doc. Jehlička ve svém 
vystoupení oznámil své rozhodnutí neodvolávat vedoucího Katedry výtvarné kultury PdF 
UHK doc. PhDr. Vladimír Hrubého a AS nevyzval děkana PdF k personálním změnám.  
 
 
 
Usnesení: 
Akademický senát PdF UHK: 
 projednal a souhlasí s koncepčními materiály pro vznik dalších dvou fakult 
 schvaluje návrh rozpočtu PdF UHK pro rok 2009  
 schvaluje Výroční zprávu o hospodaření PdF UHK za rok 2008 
 projednal a s připomínkami souhlasí s návrhem SZŘ UHK  

 
Hlasování o přijetí usnesení: 
zaměstnanecká komora  7 hlasů pro 0 hlas proti nikdo se nezdržel hlasování 
studentská komora   4 hlasy pro 0 hlas proti nikdo se nezdržel hlasování 
 
 
 
Zapsala: H. Raabová 
 
 
              Mgr. Pavel Zikl 
         předseda AS PdF UHK 


